
VODĚRADSKÉ  

LISTY 

 

 Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 

 

druhá polovina roku 2022 byla pro naši obec přelomová, a to především proto, že se konaly 

komunální volby. Došlo tak k poměrně výrazné obměně zastupitelstva, včetně funkcí 

starosty a místostarosty(ů). V posledních letech stále přibývá agendy spojené se správou 

i rozvojem obce.  Není tak v moci neuvolněného starosty a jednoho místostarosty 

z časového hlediska tuto agendu plnit s potřebnou péči. I to je jeden z důvodů, proč některé 

z okolních obcí přistoupily k rozhodnutí, že funkce starosty bude vykonávána uvolněným 

členem zastupitelstva. Nově složené zastupitelstvo se touto cestou vydat nechtělo mj. proto, 

že ji nepovažuje za hospodárnou (výše odměny uvolněného starosty je stanovena přímo 

zákonem a nelze regulovat), a i nadále se chceme věnovat našemu zaměstnání. Proto 

pokračujeme v dříve zavedeném režimu dvou místostarostů. Na dalších stránkách 

zpravodaje se můžete dočíst, jakou agendu jednotliví zastupitelé vykonávají.   

 

Dovolím si za všechny zastupitele uvést, že zájmem a cílem nového zastupitelstva je 

především pokračovat v podpoře a pořádání ustálených společensko-kulturních akcí, jako 

je např. štědrodenní polévka a rozsvěcování vánočního stromu, a rovněž podpoře stávajících 

i nově vznikajících organizací a spolků.  

 

Ke konci roku 2022 byly vydány 3 nové obecně závazné vyhlášky, jmenovitě Vyhláška 

o stanovení obecního systému odpadového hospodářství, Vyhláška o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodářství a Vyhláška o místním poplatku ze psů. Nově 

vydané vyhlášky tak v zásadě nahrazují vyhlášky stávající a vyhlášky, které zanikly 

z důvodu změny zákonné úpravy, na níž nebylo reagováno.  K potřebě vydání nových 

vyhlášek tak především vedla nová zákonná úprava daných oblastí. Z hlediska podstaty 

a smyslu těchto vyhlášek lze říci, že dochází pouze ke změně výše poplatku za psy (nově 

100 Kč za prvního psa a 150 Kč za druhého a každého dalšího psa, tj. navýšení o 30 Kč, 

resp. 50 Kč/rok) a opětovné zavedení poplatků za obecní systém odpadového hospodářství, 

tzv. „poplatek za komunální odpad“ či „poplatek za popelnice“ (dříve poplatek za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálního 

odpadu). Problematika odpadového hospodářství a poplatku za komunální odpad byla 

dlouze projednávána a objasňována na listopadovém zasedání zastupitelstva. I přes to si 

dovolím pro ty z Vás, kteří jste se jednání zastupitelstva nemohli zúčastnit, ve stručnosti 

uvést pár vět zahrnujících odpovědi na nejčastější dotazy, a objasnit tak stanovenou výši 

poplatku i Vám.   
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Poplatek za komunální odpad od 1. 1. 2023 činí 750 Kč za rok za občana, resp. vlastníka 

nemovitosti na území obce, ve které není přihlášena žádná fyzická osoba. Tato částka 

odpovídá předpokládaným nákladům na svoz a likvidaci komunálního odpadu pro rok 2023 

v návaznosti na dvojí navýšení cen, k němuž došlo v polovině a ke konci roku 2022 a které 

bylo vyvoláno růstem cen energií, pohonných hmot a rovněž růstem inflace. V této částce 

nejsou zahrnuty náklady na svoz a likvidaci tříděného odpadu (včetně odpadu ze sběrného 

dvora a kontejnerů na zeleň), které nesla a i nadále nese obec. Rovněž tato částka nijak 

nekompenzuje nevybírání poplatků za rok 2022, tj. poplatek není vybírán zpětně a náklady 

za rok 2022 nese obec. Jedná se o částku vysokou, nikoli však neopodstatněnou. Ze všech 

52 obcí, jimž zajišťuje svoz odpadu společnost Technické služby Malá Haná s. r. o. mají 

Voděrady nejhorší poměr množství komunálního odpadu na osobu za rok, a to cca 230 kg 

na občana (tj. i včetně dětí). S rostoucími zákonnými požadavky na třídění odpadu a s tím 

souvisejícím růstem cen skládkovného je jisté, že cena za svoz a skládkování komunálního 

odpadu v budoucnu poroste. Je proto nutné množství vyprodukovaného komunálního 

odpadu řešit. Nejjednodušší způsob, jak můžete ke snížení nákladů na likvidaci odpadu 

(a tedy i ke snížení poplatku za komunální odpad) přispět, spočívá v předcházení vytváření 

směsného komunálního odpadu, a tedy maximálním možném třídění vyprodukovaného 

odpadu.  Dovoluji si Vás proto požádat, abyste i přes nárůst poplatku za komunální odpad 

na třídění odpadu nerezignovali a v jeho třídění nadále pokračovali. Třídění 

vyprodukovaného odpadu vede ke snížení množství vyprodukovaného směsného 

komunálního odpadu a může vést i ke snížení četnosti potřeby jeho svozu, které má na cenu 

likvidace směsného komunálního odpadu podstatný vliv. Zastupitelstvo se problematikou 

odpadů a nákladů na jejich likvidaci bude zabývat i v roce 2023 a hledat způsoby, jak výši 

nákladů optimalizovat, a vyhovět tak stále zpřísňující se legislativě v oblasti třídění odpadů. 

 

Rok 2023 bude pro naši obec velkou výzvou, neboť by mělo dojít k zahájení dlouhodobě 

plánované stavby vodovodu Marek. Stavba vodovodu Marek se nyní nachází ve fázi, kdy 

byla podána žádost o poskytnutí dotace. Pokud svazek Marek dotaci získá, nebude již nic 

bránit zahájení stavby. Dle poslední kalkulace, která se však ještě může změnit, neboť ze 

strany dotačního orgánu může dojít k přehodnocení dosavadních stanovisek, se bude obec 

Voděrady na financování vodovodu Marek podílet částkou cca 11 mil. Kč (bez 

předpokládaných vícenákladů).  Ačkoliv hospodaření obce Voděrady v předcházejících 

letech končilo s přebytkovým (kladným) rozpočtem, bude nutné stavbu financovat 

prostřednictvím úvěru.  Investiční činnost obce v následujících dvou až třech letech tak bude 

stavbou vodovodu Marek značně ovlivněna. Stavba vodovodu Marek bude však do 

budoucna představovat pro naši obec kritickou infrastrukturu, která zajistí napojení obce 

Voděrady na vodovod Blansko a propojí vodní zdroje z Lysic a Drnovic.  Dokončením 

vodovodu Marek tak bude zajištěn dostatek pitné vody pro další generace. Z mého pohledu 

je tak omezení investičních výdajů v následujících pár letech přijatelná „daň“. 

 

Vážení spoluobčané, závěrem mi dovolte, abych Vám ještě jednou popřál do nového roku 

hodně štěstí, zdraví a pracovních i osobních úspěchů.  

Jan Řehůřek, starosta 
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 Nové zastupitelstvo obce Voděrady  
 

Ve dnech 23. – 24. září 2022 se konaly volby do zastupitelstev obcí. Složení nového 

zastupitelstva obce Voděrady je následující:  

Mgr. Jan Řehůřek starosta, zastupitel  

Ing. Bc. Lenka Opluštilová první místostarostka, zastupitelka 

Miroslav Koudelka druhý místostarosta, zastupitel 

Zdenka Watermanová zastupitelka 

Tomáš Fiedor zastupitel 

Jan Novák zastupitel 

Lubomír Lepka zastupitel 

 

Zastupitelům jsme položili několik otázek a níže přinášíme jejich odpovědi.    

 

Mgr. Jan Řehůřek, starosta, zastupitel 

1. Krátce se občanům představte.   

Je mi 26 let. Pracuji jako advokátní 

koncipient v brněnské advokátní 

kanceláři. Mezi mé záliby tak patří 

především poslech hudby v dlouhých 

kolonách.  

2. Jakou agendu máte v obci na 

starosti? 

 Jako starosta zajišťuji především 

činnosti a administrativu související 

se správou obce (vyhlášky, smlouvy, 

komunikace s úřady apod.). Z pozice 

starosty mám na starosti všechny 

investiční akce, nyní tedy především 

stavbu vodovodu Marek. Společně 

s paní místostarostkou se zabývám 

vydáním nového územního plánu. 

Rovněž mám na starosti komunikaci 

a podporu SDH a TJ Voděrady. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech v současné době největší problém, na který je 

potřeba se zaměřit? 

Za největší současný problém ve Voděradech, na který je potřeba se zaměřit, považuji stav 

budovy základní školy a stav rybníku. Budovu školy je potřeba alespoň částečně 

rekonstruovat a v okolí rybníku provést sadové úpravy.  
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4. Jakým směrem by se měla obec nadále rozvíjet? 

V poslední době evidujeme rostoucí zájem výstavby nových rodinných domů na území 

obce, která však není z důvodů územního plánování možná. Obec by měla směřovat 

k úpravě územního plánu tak, aby byla umožněna výstavba nových rodinných domů, čímž 

bude umožněn další rozvoj obce.  

5. Čím byste chtěl Vy jako zastupitel k rozvoji obce přispět? 

Jako zastupitel bych v průběhu svého mandátu chtěl přispět k rozvoji obce úpravou 

územního plánu a především dokončením dříve zmíněné stavby vodovodu Marek. 

 

Ing. Bc. Lenka Opluštilová, první místostarostka, zastupitelka 

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 51 roků, jsem státní 

zaměstnanec. Celý svůj profesní život 

pracuji ve finanční správě na různých 

pozicích a úrovních, tj. od finančního 

úřadu přes finanční ředitelství 

a Generální finanční ředitelství 

v Praze. Přibližně před půl rokem jsem 

se vrátila zpět na Moravu a v současné 

době pracuji v Brně jako právník na 

finančním úřadě. Zájmem je pro mě 

vedle samotné práce, tj. práce jak 

s čísly, tak i paragrafy, beletrie – 

historie, životopisy, detektivky, dále 

zahrada a samozřejmě rodina. 

2. Jakou agendu máte v obci na 

starosti? 

Územní plán; spolupodílení se na 

v současné chvíli stěžejní problematice vodovodu Marek; problematika školy. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech v současné době největší problém, na který je 

potřeba se zaměřit? 

Za zásadní považuji v současné chvíli řešení dostatečného zásobení obce vodou, tj. realizace 

vodovodu Marek. V blízkých měsících se dozvíme, zda bude poskytnuta na realizaci tohoto 

projektu dotace. Další, co bude třeba řešit v blízkých měsících, je otázka, zda pokračovat 

v rozjetém projektu výstavby nové školy. S ohledem na projekt vodovodu Marek a jeho 

finanční náročnost (z hlediska vynaložených prostředků se jedná fakticky o jednu 

z největších investic obce v posledních letech) bude třeba "rozlousknout" i tuto otázku. 

Z mého pohledu považuji za zásadní, zda obec je tak velký projekt schopna ufinancovat, 

a to nejen samotnou výstavbu, ale i budoucí provoz tak, aby se do budoucna nevyčerpala 

a tím znemožnila rozvoj i v jiných oblastech, než je zabezpečení školní a předškolní 

výchovy dětí. Jak se postupně seznamuji s problematikou, otevírají se další témata, která je 



 

 

 
5 

 

nutné řešit, např. na obci je již několik let neschválený územní plán, což je pro rozvoj obce 

limitující a omezující.  

4. Jakým směrem by se měla obec nadále rozvíjet? 

Je třeba si uvědomit, že se v určitých oblastech v současné době dostáváme do situace, která 

je nová a nemáme s ní zkušenosti. A to nehovořím o mých nezkušenostech v roli „nového“ 

zastupitele, ale o celkovém stavu společnosti, ekonomiky, nových, dříve, neexistujících 

problémech. To vše dopadá a ovlivňuje a bude v příštích letech stále ovlivňovat naše 

rozhodování jako občanů a zastupitelů. Rozpočet obce je a bude výrazně zatížen enormním 

nárůstem energií a veškerých služeb a dalších nutných výdajů, a to vše musíme zvažovat 

v otázce jak a kam chceme obec směřovat, neboť financování je toho neodmyslitelnou 

a z větší části limitující součástí. Nicméně, jak jsem uvedla v odpovědi, za zásadní považuji 

v současné chvíli vyřešit tři zásadní otázky: i) zásobování obce vodou, ii) škola a školka 

resp. dětská skupina – zajistit kvalitní zázemí pro děti a zaměstnance, a to ať již výstavbou 

nové budovy, či rekonstrukcí budovy stávající a iii) územní plán – tak abychom umožnili 

rozvoj obce z hlediska budoucí výstavby. Tyto tři základní otázky jsou v podstatě spojenou 

nádobou, protože se vzájemně ovlivňují a nalezení optimálního řešení ovlivní budoucí roky 

v naší obci. Vedle toho je naprosto neopominutelné podporovat a rozvíjet společenský život 

v obci, to je ta pomyslná „duše“ obce. 

5. Čím byste chtěla Vy jako zastupitelka k rozvoji obce přispět? 

Čím bych chtěla přispět – já mohu nabídnout své zkušenosti. Skoro třicet roků pracuji 

v oblasti státní správy, což je odlišné od samosprávy, ale určité shodné body lze nalézt. 

Věřím, že mohu přispět svým názorem na věc, schopností naslouchat a ochotou přijmout 

zodpovědnost za svá rozhodnutí, i rozhodnutí, která jsou často výsledkem kompromisů. Svět 

není černo-bílý, naopak je velmi pestrý, ale to mě právě baví. 

 

Miroslav Koudelka, druhý 

místostarosta, zastupitel 

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 52 let, pracuji jako IT manažer ve 

společnosti VPO Protivanov, a. s. Na 

starosti mám správu cca 70 počítačů 

a 10 serverů. Starám se o rozvoj 

informačních systémů, jejich integraci 

a propojení na výrobu. Zajišťuji podporu 

pro naše obchodní partnery. 

2. Jakou agendu máte v obci na 

starosti? 

 Jako místostarosta mám na starosti 

různou administrativu spojenou s touto 

funkcí, kterou si mezi sebou 

rozdělujeme. 
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3. Co je podle Vás ve Voděradech v současné době největší problém, na který je 

potřeba se zaměřit? 

 Nedostatek stavebních míst a zablokovaná, dlouhodobě nevyužitá stavební místa 

v územním plánu. 

4. Jakým směrem by se měla obec nadále rozvíjet? 

Naše obec je krásná, malebná prakticky tak akorát, ale počtem obyvatel balancuje na úrovni, 

kdy nemáme jistotu, jestli se nám v ní podaří udržet všechny základní služby a instituce: 

obchod, restauraci, školu, školku… Naše obec by se tedy mohla rozrůst o cca 100 obyvatel. 

Ale určitě zde nechceme žádnou developerskou výstavbu.  

5. Čím byste chtěl Vy jako zastupitel k rozvoji obce přispět? 

K rozvoji obce bych rád přispěl svými zkušenostmi a znalostmi. 

 

Zdenka Watermanová, zastupitelka 

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 55 let, pracuji v účetní kanceláři. 

Také vedu kroužky angličtiny ve 

Středisku volného času Boskovice.  

2. Jakou agendu máte v obci na 

starosti?  

V zastupitelstvu mám na starosti kulturní 

akce pořádané obcí – posezení 

voděradských občanů a jubilantů, 

vánoční jarmark apod. Také jsem 

předsedkyní finančního výboru. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech 

v současné době největší problém, na 

který je potřeba se zaměřit? 

Nejzásadnější (a bohužel i nejvíc 

finančně náročné) je vyřešení zásobování pitnou vodou, a to i do budoucna. Toto by měl 

vyřešit plánovaný vodovod Marek, projekt, který obec zatíží na několik let. Další, neméně 

důležité, je vyřešení otázky základní školy v obci a zajištění dostatečného a odpovídajícího 

prostoru pro rostoucí počet žáků. Vzhledem k finanční náročnosti projektu Marek se škola 

bude muset řešit postupně a po malých krůčcích.      

4. Jakým směrem by se měla obec nadále rozvíjet? 

Do budoucna by měla naše obec zajistit svým občanům příjemné místo k životu, kde by 

neměla chybět škola, knihovna, hospoda a místa ke sportu i kulturnímu vyžití, a v rámci 

možností o tato místa pečovat a rozšiřovat je. 

5. Čím byste chtěla Vy jako zastupitelka k rozvoji obce přispět? 

Svou prací. 
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Tomáš Fiedor, zastupitel 

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 38 let. Pocházím z Jablunkova 

(Beskydy), ve Voděradech žiji od roku 

2016. Pracuji jako lesník ve firmě INÉS 

Kunštát, s. r. o. Mé koníčky jsou myslivost, 

rybaření, turistika, čtení.  

2. Jakou agendu máte v obci na starosti? 

Jsem člen finanční komise a také poskytuji 

pomoc tam, kde je potřeba. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech 

v současné době největší problém, na 

který je potřeba se zaměřit? 

Aktuálně je to vodovod Marek a územní 

plán. 

4. Jakým směrem by se měla obec nadále 

rozvíjet? 

Během tohoto volebního období bude potřeba řešit situaci ZŠ (kapacitní, energetickou), 

pokusit se snížit náklady na energie spotřebované obecním majetkem (např. fotovoltaika). 

Musíme zlepšit odpadové hospodářství. Ze všech obcí, kde firma Malá Haná s. r. o. provádí 

svoz a třídění, máme největší podíl netříděného odpadu. Z dlouhodobého pohledu je dobré 

udržovat a podporovat společenský život obce (tělovýchovná jednota, hasiči, ochotníci, 

knihovna atd.), protože to je to, co dělá z Voděrad místo, kde se dobře žije. 

5. Čím byste chtěl Vy jako zastupitel k rozvoji obce přispět? 

Rád bych pomohl s hledáním optimálního 

řešení podmínek výuky v ZŠ tak, aby to bylo 

časově a technicky proveditelné, a hlavně 

uskutečnitelné z pohledu rozpočtu obce. 

Pokud možno v rámci stávající budovy.  

 

Jan Novák, zastupitel 

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 43 let, pracuji patnáctým rokem ve 

společnosti Vodárenská a. s. jako 

řidič/bagrista, kde se zabývám výstavbou 

a opravami vodárenské infrastruktury. Do 

mých zájmů patří především sport, který 

provozuji a vedu v naší obci. 
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2. Jakou agendu máte v obci na starosti?  

V obci mám jako zvolený zastupitel na starosti úpravu zeleně, úklid v obci, koordinaci 

sběrného dvoru, dále se podílím na vedení oddílu stolního tenisu a během letní sezóny mám 

na starosti správcovství tenisového kurtu. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech v současné době největší problém, na který je 

potřeba se zaměřit? 

Důležitých věcí je v obci celá řada. Mezi ty podstatné patří z mého pohledu řešení prostor 

školy, obnova vodovodní sítě, v neposlední řadě dopravní bezpečnost v obci.   

4. Jakým směrem by se měla obec nadále rozvíjet? 

Kupředu. Myslím tím ve všech směrech, tedy cokoli, co by směřovalo k modernizaci 

a rozvoji obce. 

5. Čím byste chtěl Vy jako zastupitel k rozvoji obce přispět? 

Osobní komunikací s občany, operativním řešením problémů, které v obci vyvstanou. 

 

Lubomír Lepka, zastupitel  

1. Krátce se občanům představte. 

Je mi 63 roků, v současné době jsem 

důchodce, koníčky myslivost 

a mototuristika. 

2. Jakou agendu máte v obci na 

starosti? 

Na obci mám na starosti komunální 

odpady a vodovod. 

3. Co je podle Vás ve Voděradech 

v současné době největší problém, na 

který je potřeba se zaměřit? 

Nedostatek pitné vody a třídění odpadů 

v domácnostech. 

4. Jakým směrem by se měla obec 

nadále rozvíjet? 

Dokončení vodovodu Marek a dosažení 

zlepšení třídění především směsného komunálního odpadu, jehož likvidace se bude do 

budoucna neustále finančně zvyšovat, což se bude odrážet i v poplatcích za jeho svoz.   

5. Čím byste chtěl Vy jako zastupitel k rozvoji obce přispět? 

Podporou projektů, které jsou reálné a také prospěšné pro naše občany. 
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 Obecní úřad 
 

Vánoční jarmark 

V sobotu 19. listopadu uspořádal Sbor pro občanské záležitosti pod záštitou Obecního úřadu 

Voděrady po dvouleté pauze vánoční jarmark. Návštěvníci měli na výběr z různorodého 

zboží od jídla, jako byly např. zabíjačkové speciality, sladké dobroty či perníčky, přes 

vánoční dekorace až po praktické dřevěné nádobí. Pro všechny bylo jako vždy připraveno 

posezení a malé občerstvení. Předvánoční atmosféru dokreslovaly koledy hrající v pozadí. 

Na jarmarku nabízelo své zboží 13 prodejců. 

Olga Doskočilová  med, medovina 

Monika Doskočilová  pečené zákusky 

Radka Maršálková trubičky plněné bílkovým sněhem 

Ivana Drobiličová domácí pečené čaje a marmelády 

Lída Štenclová dekorativní věnce z proutí 

Colin Watterman dřevěné mísy 

Michaela Sedláčková šité dekorace 

Dagmar Richterová perníčky 

Lucie Reiblová dárkové zboží 

Jaroslava Klíčová vánoční ozdoby 

Zahradnictví Drnovice  

řeznictví Zdeněk Pavlů  
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Přátelské posezení voděradských občanů 

V sobotu 26. 11. 2022 se konalo v kulturním domě přátelské posezení voděradských občanů. 

Na úvod všechny přivítal starosta obce Voděrady a následně jako vždy přišla na řadu 

premiéra divadelního představení, které si pro své diváky nastudovali voděradští ochotníci. 

Pro letošní rok byla zvolena pohádka Žerty s Kašpárkem a čerty, v níž Kašpárek s důvtipem 

nejdál dojde a čerti svým zpěvem princeznu zachrání. Po skončení představení hrálo 

k poslechu a tanci hudební duo Festa music. Posezení se stejně jako většina kulturních akcí 

pořádaných ve Voděradech konalo po dvou letech, na většině návštěvníků bylo tedy vidět, 

že se se svými sousedy opět rádi potkali. Jako již tradičně bylo pro účastníky připraveno 

občerstvení.  
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Štědrodenní polévka 

Slunečné dopoledne Štědrého dne bylo zasvěceno setkání voděradských občanů 

u štědrodenní polévky. Konalo se před hospůdkou Na Návsi, která se postarala i o nabízené 

polévky. Na výběr bylo ze dvou, čočkové a zelňačky. Na zahřátí byl připraven punč. Opět 

bylo možné si odnést Betlémské světlo. Setkání občané využili k vzájemnému přání 

krásných svátků a šťastného nového roku. Na dobrovolném vstupném se vybrala částka 

8 850 Kč. Výtěžek byl použit na zajištění této akce a nákup potřeb pro další kulturní akce 

pořádané a zaštítěné obecním úřadem. Část výtěžku byla rovněž věnována na Tříkrálovou 

sbírku.  
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 Základní škola 
 

Vážení čtenáři zpravodaje, 

 

jsme velmi rádi, že i ke konci roku se s Vámi můžeme podělit o to, co naši žáci zažívají.  

A protože si myslím, že právě oni jsou ti správní, kteří mají o svých zážitcích hovořit, do 

přípravy příspěvku do zpravodaje za Základní školu Voděrady jsme se zapojili všichni. 

A tak se děti dle svých schopností a možností staly na chvíli novináři a ilustrátory. Pevně 

věřím, že jejich snahu oceníte. Já jsem velmi potěšena nejen touto snahou, ale i výsledky. 

Opravdu to byla spousta práce, která není vždy až tak vidět.  Nejprve jsme udělali velkou 

poradu, vytvořili myšlenkovou mapu a rozdělili to, jak se bude kdo podílet na společné 

práci. A poté, co jsem vše uspořádala v celek, s radostí posílám jejich tvorbu a pozdravy 

Vám. Závěrem mi dovolte jménem všech ze Základní školy Voděrady popřát Vám 

pohodový start do nového roku 2023 a hlavně pevné zdraví, spokojenost a ať se najde každý 

den minimálně jeden důvod pro Váš úsměv. 

Blanka Bendová, ředitelka školy 

 

1. září – vítání prvňáčků 
K nám přišli noví žáci: Ondra 

Hejč a Teresa Štefanková. 

Přišli i se svými rodiči. 

Ondra má 6 roků a Teresa 

7 roků. A přišla i paní 

místostarostka. Přivítala nás 

společně s paní ředitelkou. 

Dostali od ní kufřík a ostatní 

věci. A od nás dostali 

učebnice, mohli si jako velcí 

školáci zazvonit na školní 

zvonek. A pluli na papírové 

lodi, protože jsme letos 

námořníci. A jako správní 

námořníci jsme si pak 

společně vytvořili palubní 

řád, podle kterého 

proplujeme celý školní rok. 

Julie a Niky 

 

Rozhovor s prvňáčky Tereskou a Ondráškem 

Jak se ti líbí ve škole? 

T: Hezky. Užívám si to tady. 

O: Dobře. 
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Jak se ti daří ve škole? 

T: Celkem dobře. Hezky. 

O: Hodně. 

Jaké máš kamarády ve škole? 

T: Ondra, Viky, Natálka, Dorotka, Julda, Adélka, Vaneska, Domča. 

O: Domču, Jiříka, Víťu. 

Na co se těšíš? 

T: Noc s Andersenem, na den otevřených dveří, na další školní výlet. 

O: Na výlety. 

Jaký máš ráda předmět? 

T: Tělocvik mě baví. Výtvarná výchova. Matematika.  

O: Matematiku. 

Máš domácí zvíře? A jaké? 

T: Jo, máme kočku. Měli jsme i psa, ale ten nám umřel, tak máme kočku Oginu. 

O: Psa Badiho a kočku Abbynu. 

Vítězslav a Dominik 

 

Tereska a Ondrášek 

 

Návštěva knihovnice ve škole 
Byl začátek září a my jsme přivítali ve škole paní knihovnici Šárku. Dělali jsme společně 

pokusy. Vyráběli jsme tancující rozinky z vody a jedlé sody a z rozinek. Na vodě nic 

nedrželo☺. Až voda s jedlou sodou, na tom držely obě věci. Dostali jsme časopisy a také 

přihlášku na soutěž Co vypráví voda. Paní Šárka byla hodná, pouštěla nám taky videa, bylo 
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to moc hezký☺ a moc se nám to líbilo a nic špatného to nebylo. Bylo to zábavné, máme 

rádi kouzla, ale zábavná☻, ta kouzla jsou hustá. Paní Šarka uměla víc kouzel. 

Vanessa a Viky 

Pasivní domy 
V říjnu u nás byl pan architekt, který s námi probíral pasivní domy. Třeba, že se v zimě 

nemusí topit celý den, protože se otepluje vzduch pomocí 2 trubek. Do 1. proudí teplý 

špinavý vzduch a do 2. čistý, ale studený vzduch. A vzduch se spolu nějak smísí a ven jde 

špinavý vzduch a dovnitř jde čistý vzduch a tak dále. A taky nám řekl, že voda ze záchodu 

je pitná. A pak jsme si mohli postavit svůj pasivní dům. Rozdělili jsme se do tří skupin a byli 

architekty i stavaři, další měl na starosti sklad a výdej materiálu. A nakonec nám dal moc 

pěknou knížku. 

Julie a Niky 

Dům přírody Moravského krasu 
Byla polovina září a my jsme brzy ráno vyjeli.  Jeli jsme k Domu přírody Moravského krasu. 

Přišli jsme do Domu přírody. Promítalo se tam, jak lidi žili v pravěku. V té době lidé byli 

moc chytří. Společně s lektory jsme si zkusili pomlít obilí a nechali jsme chleba kynout. 

Mezitím jsme štípali polínka na zatopení do pece.  Holky našly ježka, chvilku jsme mysleli, 

že je ježek mrtvý. Přišli tam lidi, kteří se o zvířata starají, a dali mu mlíčko a granule a ježek 

ožil. Pak jsme si prohlédli výstavu o Moravském krasu. Zkoušeli jsme psát jejich 

starodávným písmem. Dále jsme venku stříleli z luku. Nakonec jsme dali péct bochníky 

chleba. Po upečení jsme voňavý chléb vyndali a snědli.  

Lukáš a Jiří 

 

Jižní Morava čte: Co vypráví voda 
V listopadu 2022 se konalo místní kolo v této soutěži ve dvou kategoriích. Po vyhlášení 

vítězů ve Voděradech vždy první postoupil do okresního kola. Děti se dozvěděly, na jakém 

jsou místě, v kulturním domě☻. 

Místa literární: 1. Petr Šeďa, 2. Matyáš Horák, 3.Vítězslav Kubín. 

Místa výtvarná: 1. Dominik Cvrkal, 2. Jiří Fiedor, 3. Petr Šeďa. 

 

Petr Šeďa a Dominik Cvrkal tedy postoupili a byli pozváni do Brna. Peťa byl pozván do 

planetária. Moc se mu tam líbilo a umístil se v krajském kole na druhém místě. Domča byl 

pozván do divadla Polárka. Také se mu tam líbilo, ale bohužel nepostoupil dál. Dostal knihu 

Krutí Římané. Děkujeme, že jste si přečetli náš školní zpravodaj☺.                                       

Vítězslav a Dominik 

 

Rozsvícení vánočního stromu 
Sešli jsme se ve škole, byla už tma. Venku v parku jsme zpívali koledy a písničky. Přijeli 

tam čerti. Byla železná neděle. Byl tam punč a čaj, děti dostaly nadílku. Začínal advent. 

Čerti nás chtěli odnést do pekla. Bylo to děsivé. Stromeček krásně zářil. Bylo to moc hezké. 

A to je vše v našem tématu.     

Vanessa a Viky 
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Den otevřených dveří 
Ve čtvrtek 15. prosince se na naší škole konal Den otevřených dveří. Pro rodiče jsme si 

připravili kafíčko a zákusek. Vyráběli jsme vánoční přáníčka, ozdoby a taštičky i závěs 

s vánoční tematikou. Rodiče mohli přijít od 10 do 16 hod. S vytvářením nám pomáhala paní 

Kotlánová, která umí moc pěkně vyrábět. Moc jí děkujeme. 

Jiří a Lukáš 

 

Co je ve škole nového a co frčí 
Jako každý rok do naší krásné školy něco přibylo. Letos nám zrenovovali dveře. Na začátku 

se sice našim žákům dveře líbily, ale pořád to nebylo ono. Žáci si zvolili hlasováním tapetu. 

Vybíralo se ze čtyř tapet. Ale nakonec zvítězila krajina podmořského světa. 

 

Tato hra děti baví, protože je to hodně 

strategická hra. Ano, jsou to šachy. 

Šachy, hra králů, od dávných věků 

provází lidstvo. Strategie, kombinace, 

logika, to vše rozhoduje o výsledku 

hry, se kterou jistě zažijete vzrušující 

chvíle. Naši žáci se zúčastní 

i okresního přeboru. 

 

Nově žáky překvapila informatika, je 

už od 4. ročníku, je jiná a nás velmi 

baví. Máme na ni paní učitelku 

Danielu Zábojovou. Právě se 

seznamujeme se Scratchem. Žáci 

dokážou naprogramovat jednoduchou 

hru.  

 

Nejoblíbenější origamy jsou v naší škole létající, někdy i kaskadérské vlaštovky.  Vlaštovek 

je na světě přes 3 000 000 druhů. Žáci si mezi sebou pořádají závody. Někdy je pořádají 

venku, někdy ve škole. 

 

Nejoblíbenější venkovní hra je Šlapák. Je potřeba nejméně 3 lidí a více (nejméně 2, ale to 

za nic nestojí). Tato hra se může hrát opakovaně. Jak se hraje? Takto: Stoupnete si do 

kolečka a určíte začínajícího. Začínající si vyhlédne osobu a pokusí se jí šlápnout na nohu, 

když se mu to podaří, vypadává. A takto se to opakuje až do konce. 

 

Tento školní rok naše známky neklesají, snažíme se všichni o pěkný prospěch. Většina žáků 

je pilná. Krásně pracují. To se projeví také na jejich vysvědčení. 

Matyáš 
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Kulturní den v Brně 
Ve středu ráno jsme se vydali na předvánoční výlet. Jeli jsme autobusem se Základní školou 

z Rozseče. V autobuse jsme poznali nového kamaráda. Nejprve jsme navštívili brněnskou 

hvězdárnu. Před hlavním programem jsme se podívali na vesmírné hřiště. Dozvěděli jsme 

se mnoho o souhvězdích. Poté už začal hlavní program. Promítání s názvem Kouzelný 

glóbus nás provedlo čtyřmi ročními obdobími. Z příběhů jsme se dozvěděli, že potřebujeme 

každé roční období. V planetáriu jsme se občerstvili. Paní učitelky nám dovolily navštívit 

obchod se suvenýry. Většina z kamarádů si koupila hopíky. Dva kamarádi dalekohled. Další 

program nás čekal ve středu Brna. V Divadle Bolka Polívky nás čekal program Vánoce 

s Poutníky. Vyslechli jsme si písničky legendární brněnské country kapely. Cestou zpět 

jsme navštívili vánoční trhy na náměstí Svobody. Zacinkali jsme si zvonečkem a chytali 

jsme kuličku v orloji. Šťastně jsme se vrátili zpět do školy. 

Matyáš 

 

Den v Technickém muzeum v Brně 
Naše škola byla v listopadu v Technickém muzeu v Brně.  Podívali jsme se na výstavu 

Leonarda da Vinciho.  Seznámili jsme se s jeho vynálezy, např. první tank, padací most atd. 

Podívali jsme se také na obrazy a vyrobili jsme si Leonardův padák. Po konci prohlížení 

výstavy nás čekala zábava ve fyzikální herně, kde jsme si mohli vyzkoušet fyzikální 

zákony – kladky, vodní víry, laserovou střelnici a mnoho dalších věcí. V technickém muzeu 

se nám náramně líbilo.  Dokonce natolik, že jsme se rozhodli, že ho v tomto školním roce 

ještě navštívíme. 

Petr 
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Muzeum Blanenska 
Navštívili jsme Muzeum Blanenska. Čekala tam na nás historie pravěku. Dozvěděli jsme 

se, jak se žilo v pravěku. Zahráli jsme si hru na obchodování. Velmi nás to bavilo. Pak byla 

přestávka na svačinu v herně. V herně jsme odemykali trezory, kde byly starověké věci 

a hráli jsme si na archeology. Pak jsme se přesunuli do části zámku, kde jsme si mohli 

vyzkoušet smaltování lžic. V muzeu se nám hodně líbilo, ale každý výlet má svůj konec, tak 

jsme se rozloučili s průvodcem a šli na vlak.           

Petr a Lubor    

 

Víte, co nás čeká? 
Do konce školního roku nám zbývá ještě polovina. Mnoho jsme již zažili, ale na druhou 

stranu toho máme ještě hodně před sebou. Naplánované máme tyto akce: návštěva 

a prohlídka velké školy v Adamově, projektové dny, besídka ke Dni matek, plavecký výcvik 

v Boskovicích, přespávací akce ve škole ,,Noc s Andersenem”, školní výlet, Loučení 

s páťákem a návštěva Základní školy Lysice, Pasování prvňáčků na čtenáře, Letní slavnost 

a pokud budeme hodní, oslavíme společně Den dětí a zúčastníme se Sportovního dne ☺. 

Lubor                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

 

A na závěr něco pro pobavení od našich žáků 
Jdou dva balónky po poušti a jeden říká: „Pozor kaktusss!“ 

A druhý na to: „Kde ho vidíššš?“    

 

Přijde medvěd za zajíčkem: „Pojď na diskotéku.“ 

„Nejdu, ještě mě někdo zmlátí.“  říká zajíc.  

Medvěd ho přemluví, že ho ochrání. U vchodu zajíček uvidí velblouda a uteče.  

„Nikam nejdu, mě neochráníš, podívej, jaké boule udělali tomu koňovi!“ 

 

Pan policista nechal postavit sto zdí za sebou. Ale dva zloději se odhodlali zdi přelézt. 

Přelezli třicet tři stěn a jeden se druhého ptá: „Ještě můžeš?“ „Ještě můžu!“  

Přelezli šedesát šest stěn a jeden se druhého ptá: „Ještě můžeš?“ „Ještě můžu!“  

Přelezli devadesát devět stěn a jeden se druhého ptá: „Ještě můžeš?“ „Už nemůžu!“  „Tak 

jdeme nazpátek.“ 

  

„Letos Vánoce nebudou.“ říká maminka Pepíčkovi. „A proč?“ zhrozil se Pepíček. „Napsal 

jsi Ježíškovi, že jsi byl celý rok hodný a on umřel smíchy.“ 

 

„Mami, odkud k nám chodí Ježíšek?“ „No, podle typu dárků, tak asi z Číny.“  

Matyáš 
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 Dětská skupina 
 

Dětská skupina vznikla v roce 2016. Tím bylo zajištěno předškolní vzdělávání, které v obci 

do té doby chybělo. Tehdy existovala jen třída Sluníček, kterou navštěvovalo 12 dětí. 

V současné době je počet dětí, které k nám dochází, dvojnásobný. Což nás velice těší 

a současně naplňuje dobrým pocitem, že založení dětské skupiny naplnilo svůj účel. Rodina 

stále zůstává nenahraditelným prostředím, kde se nejsnáze a nejspolehlivěji stává z malého 

dítěte společenský a tvořivý člověk a tuto myšlenku v dětské skupině ve spolupráci s rodiči 

podporujeme, avšak jsme rádi, že můžeme dětem na jejich cestě osobního rozvoje pomáhat 

a prohlubovat co nejširší škálu podnětů, prožitků i laskavé náruče. Úspěch dětské skupiny 

nás zároveň zavazuje k dalšímu zdokonalování a rozvíjení této služby v naší obci, o což se 

budeme ze všech sil snažit.  

 

Děti na vesnici mají vstup do předškolního zařízení snadnější. Jedním z faktorů úspěšné 

adaptace je mimo jiné skutečnost, že děti se navzájem znají ze svých volnočasových aktivit. 

Těší se tak za svými kamarády, kteří již skupinu navštěvují, a svůj vlastní vstup do dětské 

skupiny tak mají usnadněn. Nemalou roli na vesnici hraje i fakt, že pedagogové, rodiče a děti 

se převážně znají. Setkávají se na různých obecních, společenských a sportovních akcích, 

kde dochází ke společenským a sociálním kontaktům. Díky „rodinnému prostředí“, které 

umožňuje vesnice oproti anonymnímu a uspěchanému městu, u nás adaptace dětí probíhá 

poklidným způsobem. 

 

Předškolní zařízení je prvním krokem, kde se děti setkávají se vzdělávacím procesem. Velmi 

důležitým faktorem při vstupu do zařízení je, jak se tam dítěti líbí a jak je přijato kolektivem. 

Prvním kontaktem s prostředím dětské skupiny je zápis do dětské skupiny. Při něm přichází 

děti společně s rodiči do zařízení, kde mají možnost se seznámit s prostředím, pedagogy, 

společně si pohrát. Prostředí dětské skupiny, do kterého následně vstupují, tak pro ně není 

cizí. Další výhoda dětské skupiny tkví v malém množství dětí. Výchova a vzdělávání zde 

probíhá prakticky individuálním způsobem. Děti se učí prvním pracovním návykům, resp. 

činnostem, které začnou a také dokončí. Aktivity mají podobu hravých úkolů, ale s určeným 

cílem. V dětské skupině dále máme věkově smíšené třídy. Právě zde se děti učí vzájemně 

spolupracovat, pomáhat si a být na své okolí ohleduplný. Starší děti pomáhají mladším 

a mladší děti se naopak chtějí vyrovnat dovednostem starších kamarádů. 

 

Kolem čtvrtého roku si děti už nepotřebují jenom hrát, ale potřebují smysluplné úkoly. 

Veškeré aktivity předškoláků směřují k jejich přípravě na školní docházku. Rozvíjíme 

osobnost dítěte a dbáme na jeho zdravý vývoj. Dbáme na grafomotoriku, zrakovou 

a sluchovou percepci, matematickou a předčtenářskou gramotnost, pravolevou orientaci atd. 

Naší snahou je, aby do 1. třídy vstupovaly děti připravené na základní vzdělávání, aby byly 

emočně, sociálně a pracovně vyzrálé osobnosti, pro které bude učivo základní školy jen 

další výzvou. Společnou prací se základní školou se nám to, doufejme, daří, a děti tak mají 

usnadněn vstup do první třídy a přechod na základní vzdělávání.  
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Veškeré naše pracovní a kulturní činnosti se naplňují podle ročního výchovného plánu. Jsou 

propojeny s jednotlivými ročními obdobími a také tradicemi a svátky, které se v daném 

období slaví. 

 

Dětská skupina společně se základní školou také 

zaštiťuje část společenského dění v obci. Ať už se jedná 

o divadelní, kulturní či sportovní aktivity. Hned 

z počátku školního roku jsme přivítali brněnské 

divadélko Tetiny. Následovala spíše sportovní akce 

„drakiáda“, při které si tradičně musíme vytvářet vítr 

sami, abychom mohli otestovat vlastnoručně vyrobené 

nebo zakoupené draky. Celý říjen se připravujeme na 

krásnou nostalgickou slavnost „Loučení s letním 

časem“. Tato akce bývá plná soutěží, výrobků, stezky 

odvahy, a to za každého počasí. V měsíci listopadu 

očekáváme příjezd svatého Martina. Letos jsme se 

opravdu dočkali. Přijel na svém běloušovi za doprovodu 

rolniček. Poté už následují vánoční aktivity – příprava 

výrobků na vánoční jarmark, zpívání koled u vánočního 

stromu v parku, vytváření drobných dárečků pro 

voděradské seniory, charitativní akce a besídka. 
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Závěrem bychom Vám rádi touto cestou popřáli vše dobré do nového roku, hodně zdraví, 

pohody, abychom se k sobě navzájem chovali s pochopením a tolerancí 

„Mír na zemi zůstane, když budeme žít Vánoce každý den." Helen Steiner Rice 

kolektiv Dětské skupiny Voděrady 
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 Sbor pro občanské záležitosti 

V neděli 20. listopadu 2022 byli v obřadní síni kulturního domu přivítáni dva noví občánci: 

Kristýna Burešová a Čeněk Kudláček. 
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 Kulturní komise 
 

Rozsvícení vánočního stromu  

Tradiční rozsvícení vánočního stromu připravuje kulturní komise ve spolupráci s Obecním 

úřadem Voděrady, Sborem dobrovolných hasičů, Dětskou skupinou Voděrady a Základní 

školou Voděrady.  Za zvuku vánočních koled se občané sešli v parku v nedělní podvečer 

dne 27. listopadu 2022. Úvodní slovo si vzal starosta obce. Přivítal všechny zúčastněné 

a všem popřál hezký adventní čas. Následovalo společné hudební vystoupení dětské skupiny 

a základní školy. A to už byl čas na rozsvícení vánočního stromu a kdo jiný než děti se o to 

musely zasloužit. Hlasitým zvoláním: „Stromečku, rozsviť se!“ se jim to nakonec povedlo. 

Po rozsvícení stromu přijeli na svém pekelném voze Mikuláš s Andělem a čerti a ani 

tentokrát nechyběla vlečka s pekelným ohněm. Čerti byli opravdu děsiví, nejen děti byly 

vyděšené. Mikuláš s andělem obdarovali nejen hodné děti, i ty zlobivé dostaly nadílku, na 

oplátku však musely slíbit, že už budou hodné. Čerti tedy vyšli naprázdno a žádné dítě si do 

pekla neodnesli. Jako vždy bylo pro všechny přichystané občerstvení v podobě vánočního 

punče, svařáku a čaje. Po dvouleté pauze měli jistě všichni radost, že se mohou zase bez 

omezení v dobré náladě sejít. Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravě této akce.  

Plánované akce:  

Dětský karneval – 4. 3. 2023 od 14:00 hod. 

Lenka Plevačová 
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 Divadelní spolek DIVVOOCH 
 

Divadelní spolek DIVVOCH si pro své příznivce letos připravil pohádku Žerty s Kašpárkem 

a čerty. Malí i velcí se společně s Kašpárkem mohou vydat zachránit princeznu Zlatušku ze 

spárů zlého černokněžníka a kdo ví, co se po cestě všechno přihodí. Poprvé jsme hru uvedli 

23. listopadu v kulturním domě ve Voděradech, kdy představení zhlédli pozvaní občané. 

Další představení proběhlo 10. prosince, taktéž ve Voděradech, s milými hosty, a to dětmi 

a pracovníky z Dětského domova v Hodoníně u Kunštátu. Výtěžek z tohoto představení byl 

předán právě našim hostům a činil 11 530 Kč. Děti z dětského domova a zaměstnanci byli 

z představení nadšeni a pozvali nás na oplátku na vánoční besídku, které se několik členů 

divadelního spolku zúčastnilo. V neděli 11. prosince jsme představení ještě jednou 

reprízovali pro voděradské občany, kteří nás potěšili hojnou účastí. Po krátké vánoční pauze 

nás čeká spousta repríz v okolních vískách, na které bychom chtěli srdečně pozvat ty z vás, 

kteří naši hru neviděli, ale i všechny ostatní, jež si ji s námi rádi dají ještě jednou.  

 

Termíny pro rok 2023: 

11. února 2023 v 17:00  Rozseč 

25. února 2023 v 17:00  Petrov 

11. března 2023 v 17:00  Křetín 

25. března 2023 v 17:00  Zbraslavec 

1. dubna 2023 v 17:00  Borotín 

7. května 2023 v 17:00 Jabloňany 

Markéta Švancarová 
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 Knihovna 

Jižní Morava čte 
Celý podzim byl v knihovně ve znamení soutěže Jižní Morava čte. Soutěž vznikla 

v Moravské zemské knihovně v Brně v roce 2016 a klade si za cíl podpořit čtenářskou 

gramotnost u dětí. Letos se soutěžní práce nesly ve znamení velmi aktuálního tématu „Co 

vypráví voda“. Již na začátku září proběhly na téma vody dvě besedy. Jedna se žáky základní 

školy a druhá s dětmi z dětské skupiny. Se školáky jsme na začátku besedy zjišťovali, co 

všechno děti o vodě vlastně ví. Pak si zahrály hru Štronzo a to už vše směřovalo k pokusům 

s vodou. Nejprve jsme si společně vytvořili lávovou lampu, pak děti roztancovaly rozinky, 

a nakonec zkoumaly, jestli sůl ve vodě nějak reaguje. Druhý den absolvovaly besedu i děti 

z dětské skupiny Sluníčko a Bublinky. Povídali jsme si o voděradském rybníku a prošli jsme 

si cestu, kterou musí kapka vody urazit, než se dostane z malého potůčku do oceánu. Také 

s dětmi z dětské skupiny jsme pomáhaly rozinkám tančit. Nakonec děti navštívily 

voděradskou knihovnu. Prošly si dětské oddělení, zjistily, kdy je knihovna otevřená a jaká 

v ní platí pravidla. 

 

Po těchto besedách pak přišla samostatná práce dětí. Dostaly za úkol vytvořit literární nebo 

výtvarné dílo, které by bylo inspirované vodou. Prací se sešlo hned několik a pro knihovnice 

bylo velmi těžké vybrat ty nejlepší. Vše se ale podařilo a v sobotu 19. listopadu byli na 

Vánočním jarmarku vyhlášeni vítězové. V kategorii volné tvorby pro mateřské školy 

a 1. a 2. třídy škol základních se umístil na prvním místě Jakub Němeček, druhé místo 

obsadil Pavel Švec a na třetím místě byla Natálie Hejčová. V kategorii volné tvorby pro 

děti 3. až 5. tříd ZŠ získal první místo Dominik Cvrkal, druhé místo Jiří Fiedor a třetí 

místo obsadil Petr Šeďa. Poslední kategorii, kterou jsme vyhlašovali, byla kategorie 
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literární pro 4. a 5. ročníky ZŠ. Vyhrál ji Petr Šeďa na druhém místě následovaný 

Matyášem Horákem a třetím místem byla oceněna práce Vítězslava Kubína. Vítězná 

práce z každé kategorie postoupila do krajského finále. Slavnostní vyhlášení krajských 

výsledků proběhlo ve dvou dnech. Desátého prosince se uskutečnilo vyhlášení vítězů 

literárních kategorií a s radostí můžeme oznámit, že literární práce Petra Šedi získala 

v krajské konkurenci 2. místo. Petr Šeďa tím navázal na vítězství v krajském kole této 

soutěže v roce 2017, kdy vyhrál se svojí výtvarnou prací na téma Hejkal. Sedmnáctého 

prosince byli vyhlášeni vítězové výtvarníků.  

 

Literární text Petříka přinášíme i na stránkách našeho zpravodaje. 

KAPKA JINDŘICH 

Petr Šeďa 

Na obloze v zemské atmosféře je spousta černých obláčků a není jich málo. Kapky z nich 

padají na zem a je z toho velká bouřka. A jeden klučina, který se jmenuje Čenda, říká 

mamince: „Jé, prší, prší.“ A maminka: „No, alespoň budeme mít vodu.“ „A a a ale mami, 

já se bojím,“ říká Čenda. „Ale Čendo, tak je bouřka.“ Ale mezitím padá z mraku velká 

kapka, která se jmenuje Jindřich. Padá, Jindřich nabývá rychlost až 100 km a bum. Jindřich 

spadl na čelní okno. Stéká po čelním skle a Čenda se dívá na obrovskou kapku. Jindřich 

stéká do okapu a Jindřich říká: „Jé, to je jízda.“ Stéká do země. Vsákává se do země a v zemi 

vidí žížalu. A Jindřich: Ahoj žížalo.“ A žížala se na něho otočí. A Jindřich říká: „Odvezeš 

mě do podzemních vod?“ Žížala říká: „Tak jo.“ Žížala veze Jindřicha a žížala říká: „Už tam 

budem“ „Jé, to je paráda,“ říká Jindřich. Žížala říká: „Už jsme tady.“ „Tak ahoj žížalo, říká 

Jindřich. Jé, já jedu po tobogánu a jede zrovna do vesnice Voděrady, stéká potrubím do 

domečku až do kohoutku. Jedna paní si nabrala Jindřicha do hrnku a říká: „Jé, to bude skvělá 

polévka.“ A dala Jindřicha do polévky. Jindřich se vypařil z polévky a oknem se vypařuje 

do nebe, až se z Jindřicha stal mráček. A zazvonil zvonec a pohádky je konec. 
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Statistika 
S koncem kalendářního roku můžeme přinést i zajímavá data z voděradské knihovny. 

Pojďme si tedy shrnout letošní knihovní rok v číslech. 

 

Knihovní fond 

V knihovně se nachází celkem 4 325 knih. V letošním roce se fond rozrostl o 69 knih. Z toho 

41 kusů beletrie pro dospělé čtenáře, 16 knih beletrie pro děti, 9 knih naučných a 3 naučné 

knihy pro děti. V roce 2021 jsme knihovní fond rozšířili o 68 knih. Letos jsme knihy také 

odepisovaly. Nějaké návrhy na odpis vzešly od pracovnic Regionálního oddělení 

boskovické knihovny, které náš fond revidovaly v letních měsících, nějaké knihy, a hlavně 

sešitové romány, jsme vyřazovaly ještě na konci prázdnin, aby byl v knihovně dostatek 

prostoru pro knihy nové. Celkem bylo odepsáno 131 kusů, z toho 36 knih pro mládež 

(většinou stará rozlepená leporela pro nejmenší děti), 2 naučné knihy pro mládež, 23 knih 

naučných pro čtenáře dospělé (často cestopisy napsané ještě před revolucí, v současné době 

již obsahově nepřesné) a 70 beletrií (velká většina z tohoto počtu patřila sešitovým románům 

pro ženy). 

 

Výpůjčky 

Naši knihovnu v letošním roce aktivně navštěvovalo 62 čtenářů (z toho 12 čtenářů do 15 let), 

oproti loňskému roku jsme tak zaznamenali mírný pokles (71 čtenářů). Stále platí, že častěji 

do knihovny chodí ženy (48) než muži (14). Nejvíce čtenářů spadá do kategorie 50 – 59 let 

(11). Čtenáři vykonali celkem 348 návštěv knihovny (v roce 2021 jich bylo 292) a vypůjčili 

si 1 414 kusů četby, z toho 1 157 knih a 257 časopisů. Při jedné návštěvě si čtenáři vypůjčili 

průměrně 4,01 knihu, za celý rok to dělá 22,81 knih na jednoho našeho čtenáře. V roce 2021 

si čtenáři vypůjčili „jen“ 1 159 knih. Z počtu 1 414 kusů výpůjček je 969 kusů beletrie, 97 ks 

naučné literatury pro dospělé, 78 knih beletrie pro děti a 13 kusů dětské literatury naučné. 

Nejvíc knih bylo vypůjčeno 16. září, kdy si čtenáři odnesli domů 83 knih.  

Mezi čtenáře, kteří nejčastěji navštěvují knihovnu, patří Marie Opluštilová (31 návštěv), 

Zdeněk Ministr (30), Anna Kučková (26) a Jindřiška Daňková (22). 

Přinášíme ještě trojici nejvíce půjčovaných knížek. Vede kniha Heřmánkové údolí od Hany 

Marie Körnerové, která pojednává o mladé sedmnáctileté dívce, která je roku 1946 

repatriována z Ruska k českým příbuzným. Ti ji však nechtějí živit a domlouvají jí sňatek 

s hospodským z Heřmánkového údolí. Druhou nejoblíbenější knihou našich čtenářů se stalo 

Vánoční prasátko od J. K. Rowlingové. Kouzelný příběh kluka Kuby, který se snaží 

zachránit svoji oblíbenou plyšovou hračku Pašíka v Zemi Ztracených hraček. Třetí příčku 

obsadila kniha herečky Sandry Pogodové Hoď se do pogody, v níž vypráví spolu se svým 

otcem vtipné rodinné příhody. 

Moc děkujeme všem čtenářům, že nám i v roce 2022 zachovali přízeň a pravidelně chodí, 

půjčují, doporučují si a čtou naše knihy.  

Šárka Kudláčková  
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 Tělovýchovná jednota 
 

Fotbal 
 

Podzimní sezóna 2022 

Letošní fotbalová sezóna přinesla několik změn v rámci fungování soutěže. IV. třída mužů 

u nás na okrese byla pro nedostatek týmů ukončena a tyto týmy byly přesunuty do třídy III. 

Aktuálně tedy III. třídu mužů spolu s naším týmem hraje dalších 15 mužstev. Pro snížení 

počtu zápasů je soutěž rozdělena na „blanenskou” a „boskovickou” skupinu. V každé sekci 

bude odehráno celkem 14 zápasů a první 4 týmy postoupí do skupiny, která bude s týmy 

z druhé části skupiny hrát o postup do vyšší soutěže. Aktuálně je z první části odehráno 

12 zápasů s bilancí 5 výher, 2 remízy a 5 proher. Dva zápasy nás ještě čekají v jarní části 

soutěže. Voděrady se aktuálně nachází na 4. místě tabulky a mají tedy do jarní části případný 

postup do skupiny zcela ve svých rukou. 

 

K samotnému průběhu celé sezóny lze poznamenat především zvýšenou soutěživost, kterou 

tento systém přináší. Především pak v naší skupině se setkalo mnoho týmů, které sehrály 

v podstatě bez výjimek otevřené a vyrovnané zápasy. Aktuální výsledky a rozložení bodů 

naznačují, že naše mužstvo čekají ještě dva velice těžké zápasy, kdy půjde o každý bod. 

Jistý postup má pouze tým Kořence a Kunštátu. O 3. a 4. postupové místo se na jaře 

“popere” celkem 5 týmů včetně našeho mužstva. Týmu zbývá odehrát domácí zápas se 

Skalicí nad Svitavou a dále pojede na venkovní zápas do Boskovic. Věříme, že fanoušci nás 

na tyto důležité duely přijdou podpořit. Cíle našeho mužstva zůstávají stále jen ty nejvyšší.  

 

Aktuálně mužstvo již netrpělivě vyhlíží začátek nové zimní přípravy, která odstartuje 

v polovině ledna. Kromě praktického posílení fyzické výkonnosti se mužstvo stejně jako 

minulý rok více zaměří na práci s míčem a herní praxi. Pomocí by měly být intenzivnější 

tréninky hřišti s umělým trávníkem v Drnovicích či Lysicích. 

 

Plánované zápasy:  

2. dubna 2023 v 16:00 hod. Voděrady – Skalice nad Svitavou B 

9. dubna 2023 v 16:00 hod. Boskovice C – Voděrady.  

 

Výsledky podzim 2022 

Voděrady Velké Opatovice 3:4 

Kunštát “C” Voděrady 1:3 

Kořenec Voděrady 8:5 

Vranová Voděrady 3:3 

Skalice “B” Voděrady 1:2 

Voděrady Boskovice “C” 2:1 

Voděrady Vísky 2:0 

Velké Opatovice Voděrady 3:3 

Voděrady Kunštát “C” 3:2 
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Voděrady Kořenec 0:3 

Voděrady Vranová 1:3 

Vísky Voděrady 4:2 

   

Konečná tabulka muži III. třída skupina A – podzim 2022/2023 

# Klub Z V R P S B 

1. Kořenec 12 8 2 2 42:24 26 

2. Kunštát „C“ 12 7 2 3 38:19 23 

3. Velké Opatovice 12 6 3 3 43:31 21 

4. Voděrady 12 5 2 5 29:33 17 

5. Vranová 12 4 4 4 42:37 16 

6. Vísky 12 5 1 6 32:31 16 

7. Boskovice „C“ 12 4 3 5 24:24 15 

8. Skalice „B“ 12 0 1 11 9:60 1 

   

Aktuální sestava fotbalového mužstva TJ Voděrady 

Příchody: Roman Dvořáček, Vladimír Hrnčíř, Filip Strnad, Daniel Všianský, Jakub Hrubý, 

Martin Blažek. 

Soupiska 

Brankáři: Michal Šebek, Radim Pavel, Michal Švancara. 

Obrana: Tomáš Dvořák, Antonín Juřek, Pavel Bednář (C), Pavel Švec, Martin Blažek, 

Lukáš Paděra. 

Záložníci: Adam Chloupek, Pavel Kudláček, Jakub Maršálek, Aleš Komprda, David Polák, 

Jaroslav Alexa, Jan Setnička, Roman Dvořáček, Vladimír Hrnčíř, Jakub Hrubý, Filip Strnad. 

Útočníci: Daniel Všianský, Michal Bednář, David Dvořák, Tomáš Opluštil. 

Trenér: Tomáš Opluštil. 

Pomezní: Dušan Jančík, Milan Topinka. 
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Stolní tenis  
Na podzim odstartovala nová sezóna 2022/2023 ve stolním tenise. Do sezóny jsme přihlásili 

tři týmy A, B, C. Aktuálně po odehrání dvanáctého kola se tým A nachází na sedmé příčce 

Regionálního přeboru (RP 1), tým B taktéž na sedmé pozici regionálního přeboru (RP 4) 

a tým C bojuje se šesti bodovou ztrátou na místo první v okresní soutěži (OS1).  

 

Tým A 

Vedoucí: Miroslav Bednář 

Hráči: Petr Trčka, Radim Švancara, Miroslav Kyrzc 

 

Tým B 

Vedoucí: Pavel Šmerda 

Hráči: Lukáš Kotouček, David Mrázek, Zbyněk Tajovský, Markéta Švancarová 

 

Tým C  

Vedoucí: Jan Novák 

Hráči: Richard Klimeš, Štěpán Mihola, František Pavel, Roman Opluštil, Věra Křepelová 

 

V pingpongové přípravce, kterou vede Jan Novák, trénuje sedm dětí. Pro všechny se stal 

stolní tenis zábavou.  

 

Sportovní kroužek pro děti  
Sportovní kroužek funguje při Tělovýchovné jednotě již třetí rok. Je určen pro děti a mládež 

od 5 do 15 let (po dohodě i mladší či starší) a je zaměřen především na zvyšování fyzické 

kondice dětí, která bohužel v poslední době celostátně klesá a ani naše obec není výjimkou. 

Proto si klademe za cíl mládež po celodenním sezení ve škole nebo u počítače a mobilu 

„rozpohybovat“. Nyní kroužek navštěvuje přibližně 12 dětí. V kroužku se snažíme děti učit 

prvky základní tělesné výchovy a základy kolektivních sportů, především kopané, házené 

a florbalu. V letním období činnost kroužku probíhá v areálu Pod Lesem, a to každou středu 

od 17:00 do 18:30. V zimním období se kroužek přesouvá do kulturního domu. 

Z kapacitních důvodů je kroužek rozdělen na dvě skupiny, mladší děti (cca 5 – 8 let) cvičí 

od 17:00 do18:00 hod, starší děti (8 a více let) od 18:00 do 19:00 hod. Za kroužek rodiče 

neplatí žádný poplatek. Děti je pouze nutné vybavit potřebným cvičebním vybavením 

(sálová a venkovní obuv, oděv vhodný pro halový i venkovní sport). Kroužek vede Vlastimil 

Straka a Petr Topinka. Pokud máte zájem, aby Vaše dítě sportovní kroužek navštěvovalo, 

neváhejte některého z trenérů kontaktovat. To stejné platí i pro rodiče, mají-li zájem se 

zapojit do činnosti. 

Petr Topinka, tel: 731 235 755 

Vlastimil Straka, tel: 605 579 584  
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Uplynulé akce TJ Voděrady v roce 2022 
 

Pouť ve Voděradech: 12. – 14. srpna 2022 

V rámci pouťového víkendu TJ 

uspořádala již 9. ročník 

tradičního turnaje starých pánů, 

kterého se letos zúčastnily 

3 týmy: Voděrady, Drnovice 

a Skalice nad Svitavou. Po 

3 utkáních systému každý 

s každým obhájil loňské 

vítězství tým Drnovic. Po 

turnaji volně navazovala 

večerní diskotéka s DJ 

Blasterem. V neděli pak bylo 

na hřišti od 12 hod. otevřeno 

pouťové občerstvení pro 

všechny, kteří vyrazili na hřiště 

za kolotoči či na letošní první 

mistrovské utkání III. třídy 

mužů. 
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Turnaj ve stolním tenise: 17. prosince 2022 

V prosinci oddíl stolního tenisu 

uspořádal tradiční vánoční turnaj, kde si 

bezmála 60 hráčů poměřilo své síly. 

V dopolední části se na prvním místě 

umístil František Hegr z Jedlové, druhé 

místo obsadil Martin Irejn z Brna a na 

třetí pozici Lukáš Žáček z Kunic. 

Dortem byl oceněn nejmladší hráč 

turnaje, jedenáctiletý Patrik Špaček 

z Boskovic. V kategorii registrovaných 

se na zlaté pozici umístil domácí hráč 

Voděrad Miroslav Bednář, na stříbrné 

příčce Lukáš David z Adamova 

a  ronzovou medaili převzal Martin 

Fagulec z Velenova.  

 

 

Závěrem Tělovýchovná jednota Voděrady děkuje všem svým příznivcům, fanouškům, 

členům či podporovatelům za projevenou podporu v roce 2022. Společně s Vámi se těšíme 

na nový rok 2023, do kterého Vám přejeme jen to nejlepší, a to nejen na poli sportu ale 

i v životě. Sportu Zdar! 

Pavel Kudláček, Jan Novák, Petr Topinka 
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 Sbor dobrovolných hasičů  
 

Přátelé, kamarádi, 

další půlrok utekl jako voda a mně nezbývá než vám všem popřát jen to nejlepší do právě 

se rozjíždějícího roku. Za všechny hasiče doufám, že se budeme potkávat jen na akcích 

sboru, nikoli na těch, kterých se účastní zásahová jednotka.  

 

Činnost sboru 
 

Hasičský den – 27. srpna 2022 

Poslední prázdninovou sobotu jsme v areálu hřiště z peněz vybraných na masopustním 

průvodu připravili pro děti odpoledne plné zábavy. Děti si mohly vyzkoušet vázání uzlů, 

resuscitaci na figuríně, v tvořivých dílničkách namalovat hasičské auto, zastřílet ze 

vzduchovky, zaskákat na nafukovacím hradě nebo se svézt v hasičském autě z Jabloňan. Na 

parkovišti nad hřištěm si pak mohly prohlédnout hasičské auto SDH Kunštát nebo tahač od 

SEDOS Transport. Vrcholem celého odpoledne byla ukázka hašení hořícího automobilu. 

Návštěvníci tak mohli vidět postup při mimořádné události od vyhlášení poplachu až po 

likvidaci. Celé odpoledne zakončila bublinková show a diskotéka připravená divadlem 

Koráb. Jsme moc rádi, že na hasičský den dorazila spousta dětí, které si jej užily. Jelikož šlo 

o akci financovanou občany, níže je uvedeno vyúčtování: 

 

Přestože vybrané peníze jsme beze 

zbytku vyčerpali, již předem jsme se 

dohodli, že pokud po akci vznikne 

nějaký přebytek, rozdělíme jej mezi 

dětské kroužky v obci. Kroužek 

stolního tenisu si pořídil krabici míčků, 

sportovní kroužek přenosnou síť na 

volejbal do kulturního domu a hasičský 

kroužek výtvarné potřeby. 

Výtěžek z masopustu + 28 596 Kč 

Dětský den - 1 500 Kč 

Divadlo Koráb - 8 600 Kč 

Dílničky - 5 869 Kč 

Reflexní pásky - 3 155 Kč 

Jídlo a pití - 9 591 Kč 

Nafta - 900 Kč 

Celkové náklady -29 615 Kč 

Výtěžek z prodeje + 8 905 Kč 

Celkový přebytek + 7 886 Kč 
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Taneční zábava se skupinou Arcus – 1. října 2022 

Přelom září a října opět již tradičně patří taneční zábavě v kulturním domě, kterou 

v posledních letech navštěvují spíše mladší ročníky. Letos tomu nebylo jinak.  
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Likvidace rákosu na rybníku – 22. října 2022 

Na žádost obce jsme pomáhali s vysekáváním rákosu v rybníku. 

 

Poděkování za práci v KACPU – 19. listopadu 2022 

Na pozvání starostky KSH JmK se všichni tři členové sboru, kteří sloužili směny na 

KACPU, zúčastnili malého poděkování za odvedenou práci. Akce se konala v Orlovně 

Brno-Tuřany. Všichni účastníci dostali pamětní list. 

 

Rozsvícení vánočního stromu – 27. listopadu 2022 

Jako každý rok byl sbor nápomocen při přípravách i samotném průběhu. 

 

Mikulášská nadílka – 5. prosince 2022 

I letos jsme byli k ruce Mikulášovi, andělu a čertům, aby se mohli naplno věnovat dětem ve 

Voděradech. Zde bych rád poděkoval všem “externistům” za výpomoc. 

 

Kroužek mladých hasičů – Voděradští soptíci 

Už je to nějaký ten rok, co se po Voděradech 

proháněli malí hasiči. A přestože jsme 

dlouho mluvili o tom, že musíme kroužek 

mladých hasičů obnovit, nedokázali jsme se 

k tomu odhodlat. Jelikož ale mládí začalo 

dospívat a noví členové se do sboru zrovna 

nehrnuli, museli jsme hodit všechny obavy 

z vedení dětí za hlavu a připravit vše pro 

výchovu nové generace voděradských 

hasičů. Vše začalo na hasičském dni, kde 

jsme rozdali letáčky s pozvánkou na 

informativní schůzku k náboru do kroužku 

mladých hasičů. Schůzka proběhla 3. října na 

hasičské zbrojnici, na které jsme rodičům 

a dětem představili vedoucí kroužku 

a nastínili naše plány s dětmi. Zároveň jsme 

se domluvili, že se budeme scházet každé 

úterý od 16:30 do 18:00 v hasičské klubovně. 

Hned první úterý jsme ale zjistili, že nám klubovna nebude stačit. Do kroužku totiž dorazilo 

zhruba 20 dětí. A přestože jsme očekávali pokles zájmu, jsme moc rádi, že se tak nestalo. 

Na zimní období jsme tedy domluvili sál kulturního domu, abychom se ve stejném počtu 

mohli scházet až do jara.  

 

Podmínkou pro vedení kroužku mladých hasičů je mít do roka od jeho založení 

proškoleného vedoucího kolektivu. Toto školení se konalo 26. listopadu v Cetkovicích 

a zúčastnili se ho všichni čtyři vedoucí kroužku, kteří úspěšně složili zkoušku. 
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A co jsme s dětmi vlastně dělali?  První schůzka byla seznamovací. Přestože se děti znají, 

dozvěděly se o sobě formou her i něco nového. Na konci si děti namalovaly, jak by si 

představovaly svého maskota. O dva týdny později proběhlo hlasování a zvítězil Soptík, 

který dal název našemu kroužku – Voděradští soptíci. Na dalších schůzkách jsme si založili 

deníčky, kam si děti ukládají učební materiály. Zahráli jsme si šipkovanou, zasportovali 

jsme si, prohlédli techniku naší jednotky, ale také jsme se začali připravovat na soutěže 

učením značek materiálně-technických prostředků. Se změnou času jsme se přesunuli na sál 

kulturního domu, kde jsme začali s vázáním uzlů, vyzkoušeli si něco málo ze soutěže TFA 

junior, tvořili jsme a dělali spoustu dalších věcí. Jednu schůzku dokonce vedla naše nejstarší 

děvčata, Markétka s Natálkou, a šlo jim to výborně. 

 

Na jedné z posledních schůzek si děti 

vyrobily lucerničky pro svoje prarodiče, 

a také pro ostatní babičky a dědečky 

v obci. Lucerničky jsme jim pak roznesli 

poslední neděli před Vánoci a každé dveře 

se nám otevřely s mile překvapeným 

výrazem. Věříme, že to byl první krok dětí 

k pochopení činnosti sborů dobrovolných 

hasičů. 

 

Kroužek navštěvuje pravidelně cca 20 dětí 

a vedou jej 4 proškolení instruktoři. 

Výsledkem naší společné práce by měli 

být aktivní členové sboru (aby zůstal 

zachován kulturně-společenský život 



 

 

 
36 

 

v obci a bezúplatná pracovní činnost pro obec) a noví členové jednotky (aby zůstala 

zachována ochrana osob, zvířat a majetku v obci), případně i noví členové profesionálních 

složek IZS. 

 

Plánované akce na rok 2023 

Masopustní průvod – 18. února 

Kácení májky – přelom května a června 

Zakončení prázdnin (Hasičský den) – konec prázdnin 

Taneční zábava – přelom září a října 

 

Činnost jednotky 
 

Požár osobního automobilu – 27. srpna 2022 

Jednalo se o prověřovací cvičení v rámci ukázky zásahu na hasičském dni. 

 

Úklid vozovky Sebranice – 1. listopadu 2022 

Na žádost starosty obce Sebranice a po dohodě se starostou obce Voděrady jsme provedli 

úklid vozovky od bahna. Jednalo se o úsek od ZD ke hřbitovu. 

 

Záchrana osoby pomocí AED – 18. listopadu 2022 

Jednalo se o prověřovací cvičení ze strany HZS. 

 

Záchrana osoby pomocí AED – 21. prosince 2022 

Jednotka ve spolupráci s HZS Kunštát transportovala pacienta do vozidla ZZS. Situace 

nevyžadovala použití AED. 

 

Během října a listopadu jednotka také několikrát asistovala při opravě přítoku rybníka. Šlo 

o odčerpávání vody ze studny a především o odvzdušňování potrubí. Dále se jednotka 

7. prosince minutou ticha přidala k celorepublikovému uctění památky dobrovolného hasiče 

ze Skalice u České Lípy, který zahynul při zásahu. 

 

Za rok 2022 řešila jednotka celkem 10 událostí (z toho 2 prověřovací cvičení) a dalších cca 

10 činností pro obec. 

 

Závěrem bych jako vždy poděkoval všem lidem aktivně se podílejícím na dění v naší obci. 

Bezúplatně a na úkor svého vlastního času se staráte o to, aby obec nebyla „mrtvá”. Díky!  

 

Pavel Švec, starosta SDH Voděrady 
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 Společenská rubrika 
 

You Dream We Run 
Z důvodu rekonstrukce stadionu se další ročník 

charitativního běhu You Dream We Run nebude konat na 

stadionu v Blansku, ale v obci Ráječko. Přesný termín 

konání není ještě znám, ale pořadatelé by rádi zachovali 

druhý červnový víkend. Ani tentokrát u toho nebudeme 

chybět. Pokud se tedy chcete připojit k týmu Čukotka, tak 

neváhejte! Budeme se na Vás těšit. Sportem ku zdraví! 

Martina Španělová 

 

Aerobic 
V pondělí a ve středu probíhá v kulturním domě od 19:00 hod cvičení aerobiku.  Každého, 

kdo si přijde zacvičit, čeká krátké zahřátí a protažení, blok aerobního cvičení, následně 

posilovací cviky a závěrečné protažení. 

 

Jubilea roku 2023 

 

 

 

 

 

 

 

Obecní úřad nově nabízí možnost zveřejnit parte zemřelého na svých webových 

stránkách. V případě zájmu kontaktujte obecní úřad na tel. čísle 516 472 428.  

50 
Zdeněk Opluštil, Libor Švancara, Martina Opluštilová, Bronislav Barva, 

Dagmar Zouharová, Libor Opluštil, Roman Souček, Radek Doskočil 

55 
Petr Fiala, Jiří Štaud, Jarmila Klimešová, Jaroslav Alexa, Vlastimil Švancara, 

Lenka Barvová, Eva Bílková 

60 
Iveta Konečná, Miloslava Dorociaková, Jaroslav Stloukal, Miloslav Konečný, Zdeněk 

Španěl, Lenka Tesařová, Petr Topinka 

65 Colin Nigel Waterman, Pavel Kudláček, Jaroslava Pulcová, Helena Staníčková 

70 Jaroslava Koutná, Helena Opluštilová, Magda Opluštilová, Jiří Staníček 

75 
Květoslava Švancarová, Libuše Štěrbová, Jaroslav Štěrba, Zdeněk Koutný, 

Marie Opluštilová, Ludmila Gottvaldová, Zdenka Opluštilová 

80 Zdeňka Opluštilová, Ladislav Alexa, Ludmila Sihelníková 

85 Emílie Konečná, Alice Koutná, Mojmír Petr, Edita Slabyhoudková 

90 Alena Zábojová, Božena Kovářová 

Úmrtí 2022 Narození 2022 

Jiří Opluštil Čeněk Kudláček 

 Kristýna Burešová 
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 Provozní informace  
 

Úřední hodiny obecního úřadu   Úřední hodiny starosty a místostarostů 

 

 

 

 

 

 

 

Hlášení místního rozhlasu  

Pravidelné hlášení probíhá v pondělí a v pátek kolem 18. hodiny. Hlášení a místní aktuality 

naleznete také na webových stránkách obce (www.voderady.cz).  

 

Pokud mají občané zájem o zasílání důležitých hlášení formou SMS zpráv, mohou nahlásit 

své telefonní číslo buď osobně na obecním úřadě, nebo na tel. čísle 516 472 428. 

 

Poplatky 

Komunální 

odpad 

osoba s trvalým pobytem 

750 Kč/rok vlastník nemovitosti na území obce, ve které není 

přihlášena žádná fyzická osob 

Psi 
první pes 100 Kč/rok 

druhý a každý další pes 150 Kč/rok 

 

Úhrada poplatků probíhá v období od 1. února do 31. března příslušného roku v době 

úředních hodin obecního úřadu. Poplatky je také možné uhradit bankovním převodem 

na č. účtu 184723878/0300.   

 

Vodné 

Vodné v roce 2023 činí 54,01 Kč/m3 bez DPH. 

 

Pálení  

 

Suché rostlinné materiály nelze spalovat v neděli a ve státem uznané svátky.  

 

Ekodvůr 

Provozní doba: sobota 9 – 11 hod. 

Pondělí 7:00 – 11:00 17:00 – 19:00 

Úterý 7:00 – 11:00 13:00 – 15:00 

Středa 7:00 – 11:00 13:00 – 15:00 

Čtvrtek 7:00 – 11:00 13:00 – 15:00 

Pátek 7:00 – 11:00 17:00 – 19:00 

pondělí 17:00 – 19:00 

pátek 17:00 – 19:00 

březen – srpen pondělí – sobota 10:00 – 18:00 

září – listopad pondělí – sobota 17:00 – 21:00 

prosinec – únor pondělí – sobota 10:00 – 18:00 

http://www.voderady.cz/
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Lze ukládat kov, zahradní odpad, suť (malé množství), velkoobjemový odpad. Ve dvoře je 

k dispozici drtič větví. 

 

Na sběrném místě u hasičské zbrojnice je k dispozici kontejner na přepálené rostlinné 

oleje a tuky. 

 

Pronájem  

O výši nájemného za pronájem areálu Pod Lesem a kulturního domu bude rozhodovat 

zastupitelstvo obce na svém nejbližším zasedání. Nová výše nájemného bude zveřejněna na 

webových stránkách obce Voděrady a rovněž v příštím vydání tohoto zpravodaje.  

 

Areál Pod Lesem 

Pokud budete mít zájem pořádat v areálu Pod Lesem soukromé akce, pro rezervaci termínu 

kontaktujte obecní úřad na tel. čísle 516 472 428. Předání areálu zajišťuje Ilona Součková 

(tel. 723 713 762). 

 

Kulturní dům  

Pokud budete mít zájem pořádat v kulturním domě soukromé akce, pro rezervaci termínu 

kontaktujte obecní úřad na tel. čísle 516 472 428. Předání kulturního domu zajišťuje Soňa 

Konečná (tel. 516 472 428). 

 

Czech POINT 

Co můžete vyřídit na Obecním úřadě ve 

Voděradech prostřednictvím Czech POINT: 

• Výpis z Katastru nemovitostí 

• Výpis z Obchodního rejstříku 

• Výpis z Živnostenského rejstříku 

• Výpis z Rejstříku trestů 

• Výpis z bodového hodnocení řidiče 

 

 

Ceník služeb 

 

 

 
cena za 1. stranu  cena za každou další 

Katastr nemovitostí 100,- Kč 50,- Kč 

Obchodní rejstřík 100,- Kč 50,- Kč 

Rejstřík trestů 50,- Kč 0,- Kč 

Živnostenský rejstřík 100,- Kč 50,- Kč 

Výpis z bodového systému řidičů 100,- Kč 0,- Kč 
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